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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mik a tapasztalatok a 2020. szeptembere óta működő 
iskolaőrséggel kapcsolatban?" 

     



Tisztelt Miniszter Úr! 

Bizalom, biztonság, rend. E körülmények együttes fennállása vitán felül szükséges ahhoz, hogy az 

intézményekben zajló oktatás a gyermekek testi, lelki fejlődését elősegítő környezetben történhessen. 

A köznevelési intézményeknek kiemelt szerepük van a szocializációban, továbbá abban is, hogy a 

gyermekek, illetve fiatalkorú személyek az iskolapadból jogkövető állampolgárokként lépjenek ki az 

úgynevezett nagybetűs életbe. 

E társadalmi igényt szem előtt tartva került bevezetésre az iskolaőri rendszer 2020 szeptemberében. 

Az iskolaőrök szakszerű intézkedéseivel, tudatos és célirányos beavatkozásaival megvalósulni látszik 

a cél, hogy az iskolákban a szabálysértések és a bűncselekmények száma visszaszorításra kerüljön, 

melynek fókuszában minden esetben a gyermekek védelme áll. 

Az együttélés szabályainak elfogadása és betartása nagyon fontos. Úgy gondolom, hogy az iskolaőri 

rendszer elvitathatatlanul nagy szerepet játszhat egyes gyermekek esetében az egészséges jövőkép 

kialakításában, s azt eredményezheti, hogy egy kockázatkereső természetű fiatal a köznevelési 

intézmények falai között eltöltött évek alatt tapasztalt és megszokott, egymás tiszteletére és 

elfogadására alapuló hozzáállást kamatoztatva, az iskolapadot elhagyva is képes lesz mérlegelni 

döntéseit, kezelni indulatait, mely képesség megléte az egész életére kihatással lehet. 

A rendszer három éves működése alatt láthattuk, hogy egyre több intézmény csatlakozott a 

programhoz, mely azt mutatja, hogy az iskolaőrök jelenléte pozitív hatással van a köznevelési 

intézmények közösségeire. 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Az említettek alapján, tisztelettel kérdezem: ,,Mik a tapasztalatok a 2020. szeptembere óta 

működő iskolaőrséggel kapcsolatban?" 

Válaszát előre is köszönöm! 

Budapest, 2023. 12. 08. 
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